
Stimați colegi, m-am decis să candidez punctual la Consiliul de Administrație din cadrul Casei de 

Asigurări a Avocaților, Filiala București-Ilfov și vă propun spre dezbatere câteva idei pe care le 

susțin și mi-aș dori, în situația în care voi fi ales,  să militez pentru realizarea lor, dacă colegii 

avocați îmi vor acorda încrederea, la sfârșitul mandatului o să spun ceea ce am făcut, iar dacă nu 

reușesc, cu certitudine nu voi mai candida. 

1. Punctajul pentru fiecare pensionar să se calculeze prin raportare la un stagiu de cotizare de  

25  ani. Nu este inovația mea, în Legea nr.127/2019 privind sistemul public de pensii, care 

are ca dată de intrare în vigoare 01.01.2024, la art.86 punctajul obținut de către pensionari 

se raportează la un stagiu de cotizare de 25 de ani. În sistemul public de pensii punctajul 

obținut de către un pensionar a fost raportat la un stagiu de cotizare de 25 ani, de 30 de ani, 

de 35 de ani, iar  pensionar cu același punctaj a ajuns să aibă o pensie diferită, în funcție de 

actul normativ care a stat la baza calculării pensiei. Soluția pentru ca pensionarii din sistemul 

public de pensie cu același punctaj să aibă aceeași pensie este să raportăm punctajul obținut 

la un stagiu de cotizare de 25 de ani. În sistemul de pensii al avocaților punctul de pensie 

este foarte mic, 1768 lei, ceea ce înseamnă mai puțin de 10% din pensia unui judecător de 

judecătorie, și cu atât mai puțin față de pensia unui judecător de tribunal, curte de apel sau 

Înalta Curte de Casație și Justiție. Prin raportarea punctajului la un stagiu de cotizare de 25 

de ani, pensile avocaților vor crește substanțial.  

2. Nu s-a asigurat nici măcar un punct de pensie în anumiți ani. De exemplu, în anul 2007 

punctajul anual a fost pentru contribuția minimă 0,62962. Este adevărat că în anumiți ani s-a 

obținut pentru contribuția minimă mai mult de un punct, dar dacă facem media punctajelor 

pe ultimii 16 ani nu ne dă nici măcar un punct de pensie anual. Cred că ar trebui asigurat cel 

puțin un punct de pensie, care este în acest moment 1768 lei. Deci un avocat cu contribuția 

minimă nu va lua nici măcar un punct de pensie în valoare de 1768 lei, ceea ce nu este 

normal.  

3. Consider că art.35 alin (4) din Legea  nr.72/2016 privind sistemul de pensii și alte drepturi de 

asigurări sociale ale avocaților ar trebui modificat și colegii avocați care își continuă 

activitatea după pensionare să aibă posibilitatea să li se recalculeze pensia anual, precum 

este în sistemul public Legea nr.263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, mai 

precis la art. 107 alin(4), care oferă posibilitatea recalculării pensiei, iar Legea nr. 127/2019 

care are ca dată de intrare în vigoare 01.01.2024, stabilește recalcularea pensiei la art. 98 

alin (7), fiind posibilă o singură dată într-un an calendaristic. Consider că este o soluție bună 

și ar trebui aplicată și în sistemul de pensii al avocaților.  

4. Apreciez că art. 36 alin(4) din Legea nr. 72/2016 privind sistemul de pensii și alte drepturi de 

asigurări sociale ale avocaților ar trebui modificat și să fie permis avocaților pensionari care 

s-au retras definitiv să revină în profesia de avocat. Așa mi se pare normal, dar în același 

timp vor contribui și la C.A.A. 

5. Profesia de avocat uzează și propun ca avocații care doresc să poată ieși la pensie la 60 de 

ani, având minim 25 de ani doar în profesia de avocat.   


